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SKUPSTINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 i 149 stav 2 Poslovnika Skup.stine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budzet, sa 29. sjednice, odrzane 15. avgusta 2024. godine, podnosi

IZVJESTAJ
0 razmatranju PREDLOGA 2AKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O DRZAVNOJ 

IMOVINI, sa amandmanom Viade Crne Gore (23-3/24-5/5)

U uvodnom obrazlozenju, predstavnik predlagaCa zakona, ministar prostomog planiranja, 
urbanizma i drzavne imovine, Slaven Radunovic, upoznao je Odbor daje jedan od razloga za donosenje 
ovog zakona omogucavanje funkcionisanja Ministarstva prostomog planiranja, urbanizma i drzavne 
imovine u punom kapacitetu, iizimajuci u obzir da je Vlada Crne Gore donijela Uredbu o organizaciji i 
nacinu rada drzavne uprave u skladu sa kojom je Ministarstvo prostomog planiranja, urbanizma i drzavne 
imovine preuzelo drzavne sluzbenike i namjestenike koji su vrsili preuzete poslove, opremu i sluzbenu 
dokumentaciju od Ministarstva flnansija. Nadalje, razlozi za donosenje ovog zakona sadrzani su i u potrebi 
uskladivanja ovog zakona sa novim Zakonom o koriscenju energije iz obnovijivih izvora kojim se, izmedu 
ostalog, propisuje postupak davanja u zakup zemljiSta u driavnoj svojini, odnosno prirodnih bogatstava 
radi proizvodnje elektricne energije iz obnovijivih izvora.

Na Odboru je, konstatovano da je amandman (23-3/24-5/5), koji je podnijela Vlada Crne Gore, a 
kojim se clan 2 Predloga zakona brise, u skladu sa dlanom 150 stav 3 Poslovnika, postao sastavni dio 
teksta predloga zakona.

U skladu sa clanom 55 stav 2 Poslovnika, sjednici je prisustvovao poslanik Mirsad Nurkovic u 
svojstvu zainteresovanog poslanika, koji je ukazao na potrebu priliva stranih investicija ali da ne ocekuje 
da ce ova rjesenja to znacajno podstaci, jer je misljenja da u drzavi postoje mnoge poslovne barijere, kao i 
da predlog zakona ima razvojnu komponentu, a ne namjeru zloupotrebe rjesenja.

Tokom rasprave, istaknuto je da se zakonom nastoji poboljsati poslovni ambijent, na nacin da 
investitori imaju sigurnost da ukoliko poslovanje ne bude flinkcionisalo, nece izgubili ulozenu investiciju 
jer mogu daje prodaju, a ako bi doslo do promjene djelatnosti tada se ugovor o zakupu prekida.

Medutim, pojedini poslanici su ukazali da su na predlog zakona podnijeti amandmani koji 
izazivaju odredene dileme u pogledu zastite interesa drzave, tj. da sc odredenim investitorima u buducnosti 
stvara mogucnost da ,sa drzavom zakljuce ugovor o zakupu zemijista na kojem izgrade objekte i iste 
prodaje a da se uopSte ne have rurizmom. Bilo je misljenje da se na taj nacin omogucava odredenom 
investitom oslobadanje od kupovine zemlje i piacanja poreza odnosno od vclikog pocetnog troska 
investiranja. Poslanike je interesovalo zbog cega je na predlog zakona bio podnijet amandman od strane 
poslanika, koji je potom povucen iz procedure, a kojim .se brisala obaveza dostavljanja ugovora Drzavnom 
tuzilastvu CG.
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S obzirom da se mijenja sistemski zakon koji ureduje raspolaganje i koriscenje drzavne imovine u 
vlasnistvu drzave i jedinica lokalne samoiiprave, iskazano je misJjenje da nije dobro to raditi bez javne 
rasprave. Iskazana je zabrinutost sto se iz vazeceg zakona izdvaja saino Jedan segment postupka javnog 
nadmetanja priiikom davanja zakupa za podsticaje proizvodnje elektricne energije iz obnovljivih izvora. 
Iskazane su i dileme da li je trebalo korigovati broj godina davanja u dugorocni zakup i pojacati odredene 
norme s obzirom na prethodne lose prakse.

Odbor je, nakon rasprave, sa sedam giasova „za“ i dva glasa „uzdrzan“ odlucio da predlozi 
Skupstiiii da usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o drzavnoj imovini.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Seid Hadzic.
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